
Zápis č. 3/2022 z jednání prezídia ČMGS 
od 1. července 2022 do 30. září 2022 

 
Přítomni: Tomáš Navrátil (TN), Aleš Vítek (AV), Vít Gerža (VG), Martin Ječný (MJ), Matěj Novák 

(MN) 
 
Úkoly z konference: 
 
 
Kontrola úkolů prezídia ČMGS: 
 

1/P/2011 Aktivní účast na jednání ČUS 
• TN se zúčastňuje schůzí ČUS a souvisejících iniciativ a sleduje aktuální vývoj 

Úkol: TN  T: trvá 
16/P/2015 Reagovat na změny v soutěžním řádu WMF /viz konference WMF/a zajistit jejich případné

 začlenění do soutěžního řádu ČMGS. 
Úkol: VG  T: průběžně  

06/P/2017 Vytvořit SWOT analýzu minigolfu. 
Úkol:   T: trvá 

07/P/2017 Vytvořit základní koncepční a strategický dokument k rozvoji a propagaci minigolfu 
(strategický plán). 

Úkol:  T: trvá 
18/P/2017 Projednat a začlenit do SŘ schválené změny z konference WMF.  

Úkol: VG  T: průběžně 
19/P/2017 Projednat a začlenit do pravidel pro certifikaci schválené dodatky z konference WMF. 

Úkol: MJ  T: konference ČMGS trvá 
18/P/2018 Udržovat aktuální celostátní, zemské a oblastní žebříčky. 

Úkol: VG  T: průběžně 
20/P/2018 Zveřejňovat na webových stránkách ČMGS rozpisy turnajů, zprávy rozhodčích a výsledků 

z turnajů. 
Úkol: VG  T: průběžně 

22/P/2018 Průběžně aktualizovat program na tvorbu oficiálních výsledkových listin. 
Úkol: VG  T: průběžně 

23/P/2018 Průběžně aktualizovat databáze hráčů pro online výsledky „Bangolfarena“. 
Úkol: VG  T: průběžně 

7/P/2022 Rozeslat klubům zápis z Výroční konference ČMGS 2022, včetně jeho příloh. 
Úkol: MN  T: 25. 4. 2022 splněno 

8/P/2022 Vyhlásit konkurz na pořádání turnajů v roce 2023  
Úkol: VG  T: 27. 6. 2022 splněno 

 
Prezídium ČMGS na svém jednání do 30. září 2022 uložilo tyto úkoly: 
 

9/P/2022 Vypracovat právní analýzu postupu v souvislosti se zastavením dotačního řízení NSA, sp. 
zn. NSA-0018/2022/PSS22  

Úkol: MN  T: 21. 8. 2022 splněno 
10/P/2022 Informovat KRK o zastavení dotačního řízení NSA, sp. zn. NSA-0018/2022/PSS22, o 

vyhlášení dotační výzvy NSA -  PODPORA SPORTOVNÍCH ORGANIZACÍ SVAZOVÉHO 
CHARAKTERU 2022 – 2. KOLO a v souvislosti s výše uvedeným o dalším postupu ČMGS  

Úkol: TN  T: 22. 8. 2022 splněno 
11/P/2022 Zaslat delegátům pozvánku na zasedání Mimořádné konference ČMGS, které se 

uskuteční dne 24. září 2022 v Náměšti nad Oslavou  
Úkol: MN, TN  T: 25. 8. 2022 splněno 

12/P/2022 Administrovat mezinárodní přestupy a hostování  
Úkol: MN, VG  T: 08/2022  splněno 

13/P/2022 Zaslat do sbírky listin ČMGS ve spolkovém rejstříku účetní závěrku za rok 2021  
Úkol: AV  T: 7. 9. 2022  splněno 

14/P/2022 Zaslat delegátům podklady pro zasedání Mimořádné konference ČMGS, které se 
uskuteční dne 24. září 2022 v Náměšti nad Oslavou  



Úkol: MN  T: 21. 9. 2022 splněno 
 

                 
Prezídium do 30. září 2022 projednalo a schválilo tyto návrhy: 
 

• (8. července 2022) Nákup putovních pohárů pro vítěze extraligy ženských, seniorských a 
juniorských družstev a pověřilo předsedu STK jejich koupí. 

• (13. července 2022) Rozhodnutí STK o změně SŘ spočívající ve změně trvání nepřímých postupů 
na zemských turnajích jednotlivců (BT a MT) a celostátních turnajích jednotlivců (GP) na 1 rok. 

• (26. července 2022) Rozhodnutí STK o Termínové listině na rok 2023. 
• (15. srpna 2022) Organizační strukturu ČMGS (tzv. organigram). 
• (15. srpna 2022) Akční plán naplňování aktivit Koncepce ČMGS práce s mládeží v letech 2020 až 

2023 od 1. 8. 2022. 
• (15. srpna 2022) KONCEPCI VZDĚLÁVÁNÍ v ČMGS týkající se trenérů a rozhodčích. 
• (17. srpna 2022) Pověřit Alenu Dvořákovou, členku Komise mládeže ČMGS, aby zastupovala 

ČMGS na EMF Delegates Conference 2022, která se uskuteční 21. srpna 2022 ve Voitsbergu 
(Rakousko) 

• (17. srpna 2022) Podání žádosti do dotační výzvy NSA - PODPORA SPORTOVNÍCH 
ORGANIZACÍ SVAZOVÉHO CHARAKTERU 2022 – 2. KOLO. 

• Žádost klubu „DG FORTUNA Radotín, z.s.“ týkající se navýšení startovného na 1,5násobek 
běžného pro turnaj typu Open na turnaji 9. Open Děčín (hala-fg), který se uskuteční dne 6. 
listopadu 2022. 	

  
Prezídium do 30. září 2022 vzalo na vědomí: 
 

• Znění zápisu č. 2/2022 za období 1. dubna 2022 až 30. června 2022 (vyvěšen na www.cmgs.cz). 
• (19. července 2022) Notifikaci všech klubů oprávněných startovat na European Champions 

League Final 2022, že nemají zájem se této akce zúčastnit.  
• (31. července 2022) Konečné nominace reprezentace adventure golfu na WAGM 2022 v Kuopio 

(Finsko), dospělé reprezentace na ME 2022 ve Voitsbergu (Rakousko), seniorské reprezentace 
na MS seniorů 2022 v Herne (Německo), juniorské reprezentace na MS juniorů 2022 v Murnau 
(Německo). 

• (7. srpna 2022) Informaci předsedy marketingové komise o používání natočeného propagačního 
videa. 

• (11. srpna 2022) Usnesení NSA o zastavení řízení, č. j. NSA-0018/2022/PSS22/07 
• (17. srpna 2022) Zveřejnění dotační výzvy NSA - PODPORA SPORTOVNÍCH ORGANIZACÍ 

SVAZOVÉHO CHARAKTERU 2022 – 2. KOLO 
• (23. srpna 2022) Rozhodnutí prezidenta o svolání zasedání Mimořádné konference ČMGS, které 

se uskuteční dne 24. září 2022 v Náměšti nad Oslavou 
• (30. září 2022) Informace Libora Vančury o lidech a místech, kde se věnují minigolfu a kde je 

potenciál vzniku nových klubů  
 
Finance ČMGS do 30. září 2022: 
 

• K 30. září 2022 eviduje ČMGS tyto nezaplacené částky (členské příspěvky): 
S-centrum Děčín         členský příspěvek 2018, 2019, 2020, 2021         6.000,- Kč 

• K 30. září 2022 eviduje ČMGS tyto nezaplacené částky (platba za certifikace hřiště): 
          S-centrum Děčín          certifikační poplatek od 1.1.2021 do 31.12.2023        1.000,- Kč 

• K 30. září 2022 eviduje ČMGS další nezaplacené částky takto: 
Faktura WGW (proces certifikace hřiště)                        5.580,- Kč 

 
Pokud byly některé částky přece jen uhrazeny, prosím o zaslání identifikace platby na e-mail 
viceprezident@cmgs.cz . 
 
• V průběhu období od 1. července 2022 do 30. září 2022 se průběžně financovaly všechny nezbytně 

nutné potřeby ČMGS  
 

http://www.cmgs.cz/
mailto:viceprezident@cmgs.cz


 
Reprezentace ČMGS do 30. září 2022: 
 

• V termínu 9.-13.8. se v německém Murnau uskutečnilo mistrovství světa juniorů. Naše reprezentace 
si odvezla celkem 6 medailí. Dívčí družstvo získalo zlaté mediale, chlapci brali bronz. Monika 
Minaříková se postarala o další tři stříbrné medaile. Když brala ve hře na rány, v k.o. a v párech 
společně s Filipem Červenkou. Další bronzovou medaili získal ve hře na rány Filip Červenka. Jedná 
se o velký úspěch juniorského minigolfu.  

• V termínu 9.-13.8. se v německém Wanne-Eicklu odehrálo historicky první mistrovství světa 
seniorů, kde naši senioři získali čtvrté místo v týmech. O skvělou stříbrnou medaili se postaral David 
Bílek v k.o.  

• V termínu 24.-27.8. se v rakouském Voitsbergu uskutečnilo mistrovství Evropy dospělých (elity), 
kde náš mužský tým bral historické stříbrné medaile a poprvé v historii minigolfu se podařilo porazit 
reprezentaci Německa. Ženské družstvo skončilo na čtvrtém místě. Ve hře na rány si nejlépe vedl 
Ondřej Škaloud (5.místo) a Monika Minaříková (5. místo).  
 

TMK ČMGS do 30. září 2022: 
 

 
Komise mládeže ČMGS do 30. září 2022: 

 
 
STK ČMGS do 30. září 2022: 
 

• Při konání MČR proběhla schůze STK. 
• STK z přijatých žádostí vytvořila Termínovou listinu 2023. 
• Řešila souběh Extraligového kola a kola II. ligy – souběh se zamítnul. 

 
Marketingová komise ČMGS do 30. září 2022: 

 
 
Ostatní do 30. září 2022: 
 

• ČMGS evidoval náznaky problémů s možným nepřidělením dotace na rok 2022. 19. července 2022 
prezident ČMGS dostal neoficiální informaci od svazu cheerleaders o emailu, který měl znít ve 
smyslu „nejste oprávněnými příjemci v 1. kole výzvy“. Prezident ČMGS absolvoval několik dlouhých 
telefonátů v této věci se zástupci dalších menších sportovních svazů, s předsedou ČUKIS a dalšími 
osobami, aby došlo k vysvětlení této záležitosti a vyvolalo se jednání s předsedou NSA. Přes několik 
kontaktů se podařilo zastihnout předsedu NSA na pracovní cestě v USA a bylo na následující týden 
přislíbeno jednání v této věci. 

• V mezičase se k zástupcům ČMGS na základě velké aktivity přes nejrůznější kontakty a na základě 
mnoha různých telefonátů dostává informace, že NSA z prozatím neznámých důvodů hodlá buďto 
odstřihnout od financování nebo výrazně zkrátit financování cca 40 menších sportovních svazů. 
Jako dělící linie se jeví objem dotací, které získaly sportovní svazy v roce 2021. Nad touto úrovní 
(okolo 5 milionů Kč) sportovní svazy až zázračně splňují veškeré požadavky, pod touto úrovní často 
až zázračně nikdo nesplňuje žádný požadavek. Jedná se přitom o podobně fungující sportovní 
svazy. 

• K jednání s NSA došlo 3. srpna. Na toto jednání se dostal prezident ČMGS jako zástupce pouze 
jednoho ze 3 svazů. To se podařilo jednak díky extrémní aktivitě prezidenta ČMGS  jednak díky 
tomu, že ČMGS je evidentně svaz, který všechny formální podmínky pro udělení dotace splňuje 
(existují svazy, které nesplnily počet krajů, ve kterých je svaz zastoupen prostřednictvím klubů či 
díky nedostatečnému počtu národních svazů v mezinárodní federaci apod. – to ovšem není případ 
ČMGS). 

• Tohoto jednání se za NSA zúčastnili předseda Neusser a náměstkyně Kabourková na jedné straně 
a předsedové svazů minigolfu, biliardu a cheerleaders na straně druhé a člen VV ČUS  předseda 
ČUKIS Hobza jako určitý mediátor. Zde měli zástupci NSA vysvětlit, k jakému pochybení mělo dojít 
ze strany daných sportovních svazů, případně mělo být vyjasněno, jestli např. NSA nějaké podklady 
špatně nepochopila. 



• S hrůzou zástupci sportovních svazů na tomto jednání zjišťují naprostou nekompetentnost vedení 
NSA, které jednak téměř vůbec nebylo na schůzku připraveno a dále jeho zástupci prokázali, že 
nemají absolutně žádné povědomí o fungování jakéhokoliv sportovního svazu. Ze strany NSA 
zaznívaly naprosto irelevantní a nehorázné argumenty typu „na stránkách jste ještě nedávno neměli 
logo NSA, čímž ukazujete, jakým způsobem u vás jsou v souladu slova a činy, takže se vám nedá 
nic věřit“. Nedošlo k žádným věcným výtkám vůči svazům. 

• Jediný náznak jakýchsi údajných pochybení prezentovala náměstkyně Kabourková. Ta si začala 
vykládat text výzvy účelově tak, že celostátní působnost (což je jednou z podmínek kladených na 
sportovní svaz v předmětné dotační výzvě) je třeba chápat ne tak, že má svaz alespoň v 7 krajích 
zastoupení prostřednictvím klubů, ale že alespoň v 7 krajích má určitou organizační strukturu. 
Definice je přitom ve výzvě naprosto precizně popsána (skrze zastoupení kluby). Na dotaz, jakým 
způsobem si takovou organizační strukturu představuje, nebyla schopna ani po několika otázkách 
jednoznačně odpovědět. A předseda Neusser dokonce tvrdil, že zastoupení prostřednictvím klubů 
k prokázání celostátní působnosti stačí. 

• Tato schůzka nespěla k rozumnému závěru. Předseda Neusser tedy přislíbil, že zjistí, k jakým 
pochybením u daných svazů došlo a do konce daného týdne osobně obvolá předsedy svazů, kteří 
se zúčastnili tohoto jednání a dopodrobna sdělí příslušná pochybení. 

• Nikoliv dle domluvy do konce týdne, ale až 8. srpna skutečně obvolal předseda Neusser předsedy 
dotčených svazů. Prezidentovi ČMGS sdělil, že po velmi důkladném zkoumání ze strany NSA k 
pochybení tohoto svazu mělo dojít v oblasti nedostatečné práce s mládeží a v oblasti reprezentace. 
Prezident ČMGS byl touto informací velmi zaskočen a reagoval argumentací 8 sportovních 
akademií v 8 krajích ČR, propracovanou prací s mládeží, zlatými medailemi juniorek z nedávno 
skončeného MSJ a nespočet medailí reprezentací dalších věkových kategorií. Prezident ČMGS tak 
prohlásil, že se musí jednat o omyl. Předseda Neusser byl touto informací překvapen (čímž opět 
prokázal svou totální nekompetentnost), nicméně prohlásil, že rozhodnutí je konečné. 

• V rámci výměny informací s ostatními předsedy sportovních svazů se k prezidentovi ČMGS dostala 
dokonce ještě absurdnější informace od předsedy svazu biliardu. Tomu předseda Neusser volal, že 
problém je v nedostatečné práci s mládeží. Na to předseda biliardu prohlásil, že jejich svaz vůbec 
na mládež žádné peníze nežádal. Předseda Neusser si tedy ještě znovu tuto informaci ověřil, 
nicméně v dalším telefonátu sdělil, že důvodem je nedostatečná organizační struktura (což u svazu 
biliardu se stoletou tradicí a zastoupením ve všech krajích je naprostý nesmysl). Pro takové jednání 
ze strany NSA už se hledá komentář jen těžko. 

• Předseda NSA Neusser nicméně ještě všem třem předsedům dotčených sportovních svazů přislíbil, 
že se dozvědí ještě další detailní informace, a to na plánované schůzce s dalším náměstkem NSA, 
p. Labaštou. Tato schůzka byla naplánována na 15. srpna a byli zde přizváni předsedové cca 10 
sportovních svazů. 

• V mezičase (11. 8. 2022) rozeslala NSA mimo jiné i ČMGS Usnesení o zastavení dotačního řízení, 
kterým vyjádřila, že daný sportovní svaz neobdrží finance v dotační výzvě Podpora sportovních 
organizací svazového charakteru 2022. Odůvodnění tohoto dokumentu je naprosto zmatečné, 
nejednoznačné a často používá argumentaci, která je mimo rozsah pravidel dané dotační výzvy. 

• 12. 8. 2022 NSA vypsala dotační výzvu Podpora sportovních organizací svazového charakteru 2. 
kolo. 

• Tato dotační výzva je určena pro svazy, které neuspěly v 1. kole výzvy a byla nehorázně 
prezentována jako dobrá vůle ze strany NSA, která nenechává svazy padnout. To je však tvrzení 
velmi účelové, protože velká část svazů veškeré podmínky 1. kola splnila. 

• Naprosto skandální pak na 2. kole výzvy je systém výpočtu dotace, kterou mají svazy obdržet. 
Částka je totiž vypočítána jako pětiletý průměr dotací obdržených v programech Organizace sportu, 
Talent a Repre. Oním skandálním prvkem je to, že pokud daný svaz v některém z těchto 3 programů 
nedostával dotaci po celých 5 let, nezískává průměr těchto částek, ale nulu. ČMGS byl tímto 
poškozen naprosto brutálně. V roce 2017 (počítá se průběh let 2017-2021) totiž jako v jediném roce 
nedostal peníze v programu Talent (roky předtím a potom peníze dostával). Dále v roce 2017 
nedostal peníze v programu Repre a od roku 2018 už dostával vždy (o tuto dotaci bylo pochopitelně 
v roce 2017 žádáno). A v programu Organizace sportu za ministryně Valachové dostal ČMGS pouze 
cca polovinu původně přidělených peněz. ČMGS tehdy psal dopis ministru školství s vysvětlením, 
ale ani do dnešní doby nedorazila žádná odpověď. 

• ČMGS tedy v 2. kole výzvy náleží peníze vypočítané pouze jako pětiletý průměr v programu 
Organizace sportu, a to ještě ze snížené částky roku 2017, kdy došlo k historické křivdě, která 
nebyla doposud odstraněna, byť bylo i dokonce samotnou NSA přislíbeno ještě v průběhu roku 
2022, že k odstranění této křivdy dojde. Stal se však přesný opak. 



• Tímto výpočtem se ČMGS dostal v 2. kole výzvy na částku odpovídající přibližně jen 25 % dotace 
obdržené v roce 2021. Namísto 2,1 mil. Kč má obdržet pouze 0,5 mil. Kč. 

• Dne 15. srpna 2022 proběhla výše zmiňovaná schůzka mezi NSA (přítomni Neusser a Labašta) a 
cca 10 předsedů sportovních svazů, které neobdržely peníze v 1. kole výzvy. Jednalo se tedy už o 
3. kontakt s NSA, kde mělo být mimo jiné vysvětleno, proč dané svazy neuspěly v 1. kole (1. kontakt 
byla schůzka Neusser + Kabourková, 2. kontakt následný telefonát Neusser). 

• Výroky, které zde ze strany NSA zazněly opět nejde popsat jinak než nehorázné, místy až 
skandální. 

• Zástupci sportovních svazů byli překvapeni, že tak jasný text výzvy, který byl použit pro splnění 
kritérií oprávněného žadatele, jednak nebyl svazy naplněn a jednak, že umožňuje i alternativní 
výklady. Překvapení umocnilo to, že svazy byly výslovně projektovými manažery v průběhu 
dotačního řízení ubezpečovány, že konkrétně tuto podmínku splňují. Některé svazy (např. 
cheerleaders) uváděl v průběhu dotačního řízení v omyl dokonce sám předseda Filip Neusser, který 
při osobních jednáních ubezpečoval zástupce svazů, že nic nenasvědčuje tomu, že by na dotaci v 
tomto dotačním titulu svazy neměly dosáhnout. 

• Většina svazů v zamítavém rozhodnutí žádosti dostala vyjádření v následujícím duchu: „žadatel 
nebyl schopen prokázat, že má odpovídající strukturu, kterou naplňuje účel podle stanov a výzvy 
(tedy vytvářet podmínky, řídit a organizovat rozvoj daného sportovního odvětví v oblasti národních 
soutěží, reprezentace a systému výchovy mládeže v rámci ČR)“. 

• V rámci neurčitého vyjádření se zástupci svazů dozvěděli, že předmětem zkoumání nebyla péče 
svazu o mládež. Předmětem zkoumání dále dle p. Labašty neměla být ani oblast trenérů. Jediným 
náznakem určitého hmatatelného vyjádření p. Labašty bylo, že svazy nedělají dostatečnou práci v 
jednotlivých regionech, kde se nestarají o rozvoj daného sportu. 

• Zástupci sportovních svazů na to reagovali, že žádná podobná podmínka není obsažena v textu 
výzvy. 

• Zástupci NSA na to reagovali, že vnímají, že tuto podmínku bude potřeba lépe specifikovat ve 
výzvách pro příští roky. 

• Na to zástupci sportovních svazů reagovali, že nedostatečná specifikace výzvy na rok 2022 v této 
oblasti nemůže být na překážku toho, aby byli vyřazeni jako neoprávnění žadatelé. 

• Na toto p. Labašta reagoval zásadním a zároveň skandálním vyjádřením, že při posuzování tohoto 
kritéria šlo o jeho subjektivní rozhodnutí. Subjektivnost svého rozhodnutí několikrát zopakoval a 
opakovaně hájil. 

• Z výše uvedeného už zcela jasně vyplývá, proč se zástupci sportovních svazů následně nedozvěděli 
odpovědi na další dvě otázky: totiž co dělat v dalších letech lépe a jinak (aby byly splněny tyto 
podmínky kladené NSA na svazy) a jaké jsou příklady správné praxe u jiných sportovních svazů. 
Na toto nedokázali zástupci NSA nijak reagovat. 

• Zástupci NSA opakovaně na schůzce napadali zástupce sportovních svazů, že nemají veškeré své 
dokumenty v pořádku. Po ohrazení se zástupců konkrétních svazů brali svá vyjádření zpět s tím, že 
se vyjadřují obecně v tom smyslu, že „některé sportovní svazy“ nemají různou dokumentaci týkající 
se působení svazu v náležitém stavu. 

• Je však důležité uvést, že samotná NSA nemá zpracován akční plán na rok 2022. V rámci Koncepce 
podpory sportu 2016 - 2025 je zpracován akční plán 2018-2019, 2020-2021 a – zde vše.  

• Tím NSA porušuje zákon o podpoře sportu, konkrétně § 3d, odst. 1, písm. a), kde se píše, že 
"Agentura vypracovává návrh plánu státní politiky ve sportu (dále jen „plán“), který obsahuje 
zejména definici cílových skupin sportovců, na které je podpora zaměřena, včetně alokace 
finančních prostředků pro jednotlivé cílové skupiny, a předkládá jej vládě ke schválení".  

• Na schůzce se sportovními svazy opakovaně zástupci NSA v obecné rovině zmiňovali, že se musí 
řídit právě takovýmto akčním plánem (který schvaluje vláda). Ten však na rok 2022 není 
vypracován.  

• Tím je znemožněna kontrola činnosti NSA a vytváří se tak podhoubí pro svévoli úředníků tohoto 
úřadu. 

• Vzhledem k výše uvedenému vývoji prezidium ČMGS učinilo dva kroky. Požádalo sekretáře svazu 
Matěje Nováka o vytváření právní analýzy možnosti podání správní žaloby proti rozhodnutí NSA 
ohledně dotace v 1. kole výzvy. Zároveň pak požádalo o schůzku s právníkem ČUS p. Vidunou v 
této věci a požádal ČUS o spolupráci. 

• Matěj Novák svou analýzu vypracoval dne 21. srpna 2022. 
• Dne 23. srpna 2022 proběhlo z iniciativy prezidenta ČMGS jednání na ČUS s pány Vidunou 

(právník), Hobzou (člen VV ČUS, předseda ČUKIS, předseda svazu amerického fotbalu) a Malým 



(poradce předsedy ČUS Jansty, dlouholetý sportovní funkcionář). Byl probírán jak dosavadní vývoj, 
tak možné další kroky.  

• Prezident ČMGS prezentoval následující požadavky na podporu od ČUS: 
o uhrazení nákladů právní kanceláři za právní analýzu nastalého stavu, která by zhodnotila 

možnosti poškozených svazů 
o uhrazení nákladů za právní zastoupení při sepsání případné správní žaloby těch svazů, 

které o to projeví zájem a náklady na zastupování před soudem 
o uhrazení případných nákladů na podání trestního oznámení případně dalších kroků 

právního charakteru 
o PR podpora při případné medializace celé věci 
o medializace úspěchů poškozených sportovních svazů 

• Dále ze strany prezidenta ČMGS zazněly tyto právní otázky k řešení 
o splňují poškozené svazy podmínky pro podání správní žaloby? co je k tomu zapotřebí? je 

potřeba dávat správní žaloby jednotlivě, či lze učinit hromadnou správní žalobu? jsou 
nějaké možné negativní souvislosti učinění správní žaloby? 

o mají poškozené sportovní svazy ještě jinou možnost učinění právních kroků, aby bylo 
dosaženo cílů popsaných v Části druhé? 

o na základě textu 1. kola výzvy, lze považovat poškozené sportovní svazy za oprávněné 
žadatele tak, jak je to v textu výzvy definováno (v případě, že tyto svazy splnily požadavky 
na minimální počet krajů, ve kterých jsou prostřednictvím klubů zastoupeny a jiná 
jednoznačná a obvyklá kritéria definice oprávněného žadatele)? 

o existuje nějaké riziko (například zamítnutí žádosti), které by vyplývalo z požádání svazem 
o vyšší částku v 2. kole, než jaká je alokována prostřednictvím přílohy k výzvě? 

o jsou nějaké možnosti obrany proti (i) zjevně chybnému, (ii) diskriminačnímu výpočtu 
alokovaných prostředků v 2. kole výzvy? 

o existuje nějaká právní obrana proti výši alokovaných prostředků pro jednotlivé svazy v 2. 
kole, kdy v 1. kole výzvy svazy dostávaly minimálně 80 % loňského roku, zatímco v 2. kole 
je to výrazně méně? 

o došlo díky výše popsanému jednání NSA (resp. jejich zástupců) k nějakému trestnému 
činu? (podvod, zneužití pravomoci, přisvojení funkce úřadu pouze jednou osobou, …); 
pokud ano, čím lze podáním trestního oznámení dosáhnout? kdo trestní oznámení 
podává? 

o jaká existuje kontrola rozdělování dotací NSA? kdo tuto kontrolu provádí? je možno podat 
podnět ke kontrole? je možno kontrolovat vyloženě nastavení dotací (jak výzvy, tak 
rozdělení)? 

o existují nějaká obecná zákonná pravidla pro rozdělování dotací pro státní instituci? podivné 
například je, že výzva na daný rok je vypsána až daný rok a k rozdělení dochází až v srpnu 
– neporušila NSA tímto nějaký zákon? 

o došlo k nějakému dalšímu porušení zákona či vyhlášky ze strany NSA v souvislosti s výše 
uvedeným popisem situace? 

• Ze strany ČUS byla vyjádřena poškozeným svazům plná podpora a přislíbena schůzka s předsedou 
ČUS Janstou, který by byl zaúkolován k dalšímu jednání s předsedou NSA. 

• 30. srpna 2022 došlo ke slíbenému jednání na ČUS ve složení předseda ČUS Jansta, Viduna, Malý, 
Hobza a prezident ČMGS. Byla ve stručnosti popsána celá problematika a prezentovány následující 
požadavky: 

o dodatkem k Výzvě a Příloze 26.2. opravit výpočet na průměr VŠECH příjmů v programech 
Organizace sportu, Repre a Talent za období 2017-2021, minimálně však 80 % výše 
dotace z roku 2021, 

o odstranit jakékoliv chyby ve výpočtu, 
o přidat žadatele, kteří splňují definici oprávněného příjemce (např. svaz racketlonu), 
o získání záruk, že svévole NSA se nebude v dalších letech opakovat, 
o podniknutí kroků, které zamezí takové diferenciaci sportů v budoucnu, která by vedla k 

likvidaci aktuálně úspěšných a fungujících sportovních svazů (mluví se o oddělení zrna od 
plev, ale drtivá většina poškozených svazů nejsou onou plevou, která by se neměla 
finančně podporovat). 

• Dále bylo prezentováno, že představitelé dotčených svazů jsou v případě nevyřešení katastrofální 
situace, která je balancováním na hraně existence, připraveni podniknout všechny dostupné kroky, 
ke kterým jsou vyzýváni orgány svých svazů, členskými subjekty i jednotlivými členy. S ohledem na 
jejich vrcholnou zodpovědnost za rozvoj daného sportovního odvětví na území České republiky a 
vůči členské základně jsou připraveny zejména následující kroky: 



o žádost o pomoc Petra Fialy, premiéra České republiky a Zbyňka Stanjury, ministra financí 
o podání správní žaloby na rozhodnutí NSA v 1. kole výzvy ve věci posouzení svazu jakožto 

oprávněného žadatele (případně následná žaloba na náhradu škody) 
o medializace svévole, nesystémovosti a nehospodárnosti ze strany NSA 
o trestní oznámení 

• Předseda ČUS Jansta přislíbil v této věci jednání a vyjádřil veliké znepokojení z fungování NSA jako 
celku a jeho jednotlivých vrcholných členů. 

• Hned následující den, tedy 31. srpna proběhlo další jednání mezi zástupci ČMGS a NSA. Prezident 
ČMGS si vyžádal schůzku s předsedou sportovního úseku, náměstkem Labaštou. Schůzky se 
zúčastnil také sekretář ČMGS Matěj Novák. Cílem bylo zjistit, jaké konkrétní pochybení jsou kladeny 
ČMGS k tíži, že nebyl považován za oprávněného příjemce v 1. kole dotační výzvy. 

• P. Labašta pokračoval ve svých nehorázných tvrzeních a nesmyslných argumentech. Veškerá 
domnělá pochybení však duo Navrátil + Novák vyvracelo nikoliv pouze tvrzeními, ale i předloženými 
dokumenty.  

• Jednalo se o 4. kontakt mezi ČMGS  a NSA ve věci vyříkání si pochybení z 1. kola výzvy. Zaznívaly 
zase jiné výtky než v předchozích 3 kontaktech. Veškerá byť i domnělá pochybení zástupci ČMGS 
rozptýlili. Dokonce i ta, která vůbec nejsou předmětem textu dotační výzvy. 

• P. Labašta na konci schůzky jednak odvolal některá svá tvrzení vůči ČMGS a přislíbil ještě probrat 
celou záležitost s náměstkyní Kabourkovou. 

• Pozitivní výsledek se však nedostavil. 
• Projevilo se zde, jak účelové je jednání NSA vůči menším sportovním svazům, co se týče 1. kola 

dotační výzvy 2022. Nelze se zbavit dojmu, že došlo k určitému pokynu pokud možno zlikvidovat 
cca 40 menších sportovních svazů. NSA tomu už také dala eufemický výraz „diferenciace sportů“. 
Jinými slovy však jde o jejich genocidu.  

• Výsledkem jednání mezi ČMGS a vedením ČUS bylo mimo jiné to, že se sešly špičky sportovního 
prostředí v ČR pánové Ertl (předseda Sdružení sportovních svazů – bývalý Svazarm) a Jansta (šéf 
ČUS). Mezi poškozenými svazy totiž jsou nejen členové ČUS, ale i členové SSS. Projednali 
společnou strategii vůči NSA. 5. září 2022 tak došlo ke schůzce Ertl + Neusser. P. Ertl měl 
prezentovat požadavek k navýšení objemu peněz pro menší svazy v 2. kole výzvy.  

• Na této schůzce měl z úst F. Neussera zaznít věta ve smyslu „máme teď unikátní příležitost zbavit 
se těch menších sportů, tak proč se tomu tak věnujete?“. 

• Nehoráznosti ze strany NSA tak neberou konce.  
• O týden později, tedy 12. září 2022 došlo ke schůzce Jansta, Neusser a Hobza na půdě NSA. Byly 

zde z úst p. Jansty prezentovány požadavky na navýšení peněz pro poškozené svazy. Výsledkem 
této schůzky bylo (i) vyvěšení dodatku k 2. kolu výzvy, ve kterém byly opraveny zjevné chyby ve 
výpočtu u 2 sportovních svazů, (ii) prodloužení podávání žádostí do 5. října 2022, (iii) svolání dalšího 
jednání se zástupci menších sportovních svazů, a to na 19. září 2022.  

• K dodatku k výzvě tedy došlo pouhý den před ukončením příjmu žádostí podle původního znění 
výzvy v 2. kole. Stránky NSA byly dokonce v té době nefunkční v té části, kde bylo dříve možno 
dohledat text výzvy a veškeré přílohy. 

• V původním řádném termínu ČMGS podává žádost o dotaci v 2. kole výzvy. Na částku, se kterou 
nesouhlasí, ale kdyby ČMGS požádal o částku vyšší, bylo by to považováno za tzv. 
neodstranitelnou vadu žádosti a NSA by byla oprávněna žádost zamítnout. Jedná se o další 
nehoráznost ze strany NSA. 

• Dne 19. září proběhla další schůzka na půdě NSA. Tentokrát za NSA Kabourková a Neusser, na 
druhé straně pak předsedové některých poškozených sportovních svazů (nebyli pozváni všichni (!)), 
Filip Hobza jako jistý mediátor a vecpal se i předseda svazu crossmintonu. 

• Prezident ČMGS se hned v reakci na pozvánku na jednání dotázal, jaká budou témata jednání. Ze 
strany NSA bylo jen obecně sděleno, že schůzka „navazuje na jednání 15. srpna 2022“. Na základě 
jednání Ertl, Jansta vs. Neusser v kombinaci s nově vyhlášeným prodloužením termínu pro žádosti 
v 2. kole výzvy se zdálo, že by NSA mohla prezentovat navýšení objemu peněz poškozeným 
sportovním svazům. 

• Vše však bylo jinak a jednalo se o až nedůstojnou taškařici. Náměstkyně Kabourková přede všemi 
ostatními procházela jeden zúčastněný svaz po druhém a prezentovala výtky, které ona sama za 
uplynulý týden zjistila v žádostech daných svazů o dotace. Když po 5 minutách jednání prezident 
ČMGS pochopil, že se bude nesmyslně opakovat to, co už tu bylo ve 4 předchozích případech při 
kontaktu s NSA, prezentoval, že vlastně vůbec nerozumí účelu této schůzky. Na to předseda NSA 
reagoval, že pokud tomu prezident ČMGS nerozumí, může okamžitě schůzku opustit. Jinými slovy 
se pokoušel jednoho z předsedů dotčených svazů vyhodit – čímž nejen porušil zásady slušného 



chování, porušil správní řád, opakovaně projevil svou nekompetentnost a pošlapal důstojnost 
celého úřadu, ale definitivně projevil, jaký asi tak bude výsledek celého jednání. 

• Když se dostalo na řadu prezentování domnělých pochybení u ČMGS, dozvěděl se prezident zase 
nové výtky, které nezazněly v předchozích 4 vysvětleních od NSA. Bylo jedno absurdnější než 
druhé. Nejprve se náměstkyně pustila do organizačního schématu, které bylo povinnou přílohou 
žádosti o dotaci. V něm našla označení výkonného článku svazu jako „výkonný prezident“ s tím, že 
ve stanovách má ČMGS označení této pozice jako „prezident“. Dále náměstkyně vyjádřila 
pochybnosti o tom, že ČMGS zajišťuje školení trenérů minigolfu, když byl předložen dokument od 
VOŠ ČUS jakožto subjektu, který provádí obecnou část školení trenérů. Pomyslnou korunu všemu 
dala tím, když prezentovala, že z webu ČMGS nepoznala, že by existovala vícestupňová úroveň 
soutěží v rámci ČMGS (což je jedna z podmínek oprávněného žadatele v 1. kole výzvy) a 
poukazovala na to, že všude čte pouze o „turnajích“ a dočetla se (sic!) dokonce o výběrovém řízení 
na pořádání těchto turnajů. 

• S těmito pseudoargumenty se prezident ČMGS okamžitě vypořádal tak, že vícestupňová úroveň 
soutěží byla prokazována předloženým soutěžním řádem a na turnajích probíhají jednotlivá ligová 
kola. VOŠ ČUS provádí skutečně obecnou část školení trenérů a jiný způsob v souladu s akreditací 
školení trenérů od MŠMT ani neexistuje. Byl tedy vznesen dotaz, jestli ČMGS není oprávněným 
příjemcem v 1. kole výzvy z důvodu existence jednoho přídavného jména v organizačním diagramu, 
které jen zpřehledňuje obrázek fungování svazu pro příjemce této informace. Tato otázka zůstala 
bez odpovědi a žádné jiné výtky NSA vůči ČMGS neměla. 

• Na výše uvedeném je vidět, jak neuvěřitelně nekompetentní a účelový je přístup NSA v této věci. 
Předseda NSA ještě přislíbil konkrétně u ČMGS (a dalších 2 svazů) vše ještě jednou prozkoumat. 

• Prozkoumání celé věci nicméně dopadlo tak, že hned 21. září dorazilo do datové schránky 
rozhodnutí o přidělení dotace v 2. kole výzvy. K žádnému přezkoumání celé věci tak nedošlo. 

• 2. září 2022 se prezident ČMGS zúčastnil valné hromady ČUKIS. Kromě běžné agendy bylo 
schváleno, že členské poplatky budou v tomto roce určeny diferencovaně dle propadů ve 
financování od NSA. ČMGS tedy bude platit pouze čtvrtinový poplatek. Prezident ČMGS vystoupil 
s aktuálním příspěvkem ohledně probíhajícího sporu s NSA v oblasti dotací na rok 2022. 

• Zástupcům klubů byla rozeslána v souvislosti s aktuální situací pozvánka na mimořádnou 
konferenci s termínem konání 24. 9. 2022 

 
 
 
V Praze dne 30. září 2022 
 
Zapsal: Matěj Novák 


